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Spørgsmål nr. 782 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere jødernes påstand om, at der ikke 

blev reageret på deres henvendelser til Justitsministeriet? Der 

behøves ikke en detaljeret gennemgang af de sikkerhedsmæs-

sige tiltag, blot en tilkendegivelse af, at man reagerede med til-

tag på henvendelserne.” 
 

Svar: 

 

Som justitsminister er det min vigtigste opgave at sikre, at befolkningen i 

Danmark er tryg. Det gælder selvfølgelig også herboende jøder.  

 

Som det forfærdelige angreb i København den 14.-15. februar 2015 har 

været med til at understrege, er det jødiske samfund et udsat mindretal, 

som har behov for – og krav på – særlig beskyttelse.  

 

Og der skal ikke herske tvivl om, at jeg og myndighederne er maksimalt 

optagede af sikkerheden for vores jødiske mindretal. 

 

Jeg mødtes bl.a. den 14. januar 2015 med Det Jødiske Samfund i Danmark 

for at drøfte deres konkrete bekymringer om sikkerhedssituationen. Det er 

min opfattelse, at vi havde et konstruktivt møde, og jeg sørgede efter mø-

det for, at Det Jødiske Samfunds bekymringer blev viderebragt til Politiets 

Efterretningstjeneste (PET). 

 

Jeg ved også, at min forgænger mødtes med Det Jødiske Samfund den 17. 

september 2014. Og også her blev deres bemærkninger til politiets beskyt-

telsesniveau efterfølgende viderebragt til PET. 

 

Hvad nærmere angår den politimæssige beskyttelse, så er denne blevet 

fastlagt på baggrund af en politi- og sikkerhedsfaglig vurdering.  

 

Lige nu er der en markant og synlig politiindsats omkring en række jødiske 

institutioner. Den øgede indsats fortsætter, samtidig med at Københavns 

Politi og PET arbejder på en langsigtet plan, der skal sikre trygheden om-

kring de jødiske institutioner. 

 


